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ČESKO: Mezinárodní terorismus dál ohrožuje naši civilizaci a vedle Ruska je
nejvýznamnější hrozbou pro Severoatlantickou alianci (NATO). V úvodu dnešního
armádního velitelského shromáždění v Praze to řekl náčelník generálního štábu Karel
Řehka. Podle Řehky nelze spoléhat na věčný mír a v souladu s nedávno schválenou
obrannou strategií je nutné se chystat na obrannou válku vysoké intenzity s technologicky
vyspělým protivníkem vybaveným jadernými zbraněmi.

Řehka řekl, že konflikty ve světě, strategické šoky a překvapení se opakují se železnou pravidelností
a nelze spoléhat na věčný mír. Rusko na Ukrajině se podle něj chystá na dlouhou opotřebovávací
válku. Před několika týdny navíc vyvstal nový problém na Blízkém východě, připomněl teroristický
útok hnutí Hamás a následnou odvetu Izraele.

Terorismus je podle Řehky vedle Ruska nejvýznamnější hrozbou pro NATO. „Zůstává hrozbou, na
kterou se musíme připravovat,“ konstatoval. Pokud by eskalovat konflikt na Ukrajině a nastal střet
mezi Ruskem a NATO, Česko bude účastníkem konfliktu od první vteřiny, zopakoval Řehka své
prohlášení z loňského velitelského shromáždění.

Ministerstvo obrany má podle návrhu rozpočtu příští rok hospodařit se 151 miliardami korun, což je
zhruba o 40 miliard více proti letošnímu schválenému rozpočtu. Spolu s výdaji na obranu v dalších
kapitolách rozpočtu ve výši 8,6 miliardy korun dosáhne částka bezmála 160 miliard korun, a
přesáhne tak poprvé od vstupu Česka do NATO v roce 1999 dvě procenta hrubého domácího
produktu.

Řehka řekl, že přes obrovský nárůst rozpočtu nebude mít armáda zdaleka dostatek zdrojů pro rychlé
řešení všech problémů. Musí být o to víc efektivní, doplnil. Varoval také před tím, aby zavládlo
uspokojení z nákupů bojových vozidel pěchoty či letounů F-35, případně aby armáda pouze čekala, až
technika dorazí. „Technika funguje jen ve spojení s kvalitními vojáky a veliteli, dobrým výcvikem a
adekvátní doktrínou,“ konstatoval.

Přezbrojení dostane armádu na kvalitativně vyšší úroveň a podpoří digitální transformaci. Podle nové
koncepce výstavby armády do roku 2035, s jejímž schválením se počítá do konce roku, čeká armádu
deset let zásadní technologické transformace a generační proměny zbraňových systémů. „Armáda
přejde na západní techniku, bude se digitalizovat a propojovat,“ doplnil Řehka.
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